
 

 

 

Geachte voorzitter, commissie en raadsleden. 

 

Peter ten Hagen en ik richt mij vanavond als voorzitter ABH-City tot u om onze zorgen en 
verontwaardiging te delen over de voorliggende conceptbegroting. 

Na het lezen van de programmabegroting, zakte ons de moed in de schoenen.  Ruim 4 jaar lang is er 
veel energie gestoken in goede samenwerking tussen gemeente, KHN afd Winterswijk, de 
Marktvereniging en de ABH City. Met veel energie en ambitie is er samengewerkt en is er veel in 
gang gezet en geparticipeerd. Met vallen en opstaan is er inmiddels het nodige bereikt en zijn er veel 
lopende zaken. 

Op dit moment is er binnen de gemeente 2,4 fte beschikbaar voor economie en centrum. Met 
voorgenomen bezuinigingen valt er 1,4 fte weg. Het college stelt voor, de functies opgaveregisseur 
centrum, aanjager Economische zaken en de daarbij behorende communicatie medewerker weg te 
saneren.  Met de Beleidsadviseur economie blijft er slecht 1 fte over voor alle economische 
ontwikkelingen in de gemeente Winterswijk, ons inziens is dit onmogelijk en onverantwoord. 

Het is goed te horen van de wethouder dat de ambities niet van tafel zijn. Maar wanneer er geen 
menskracht is om met deze ambitie aan de slag te gaan, vrezen wij stilstand. En zoals het 
spreekwoord zegt; stilstand is achteruitgang. 

In samenwerking met alle stakeholders in het centrumgebied is in de afgelopen jaren veel 
maatschappelijke kracht losgemaakt. Daarmee is onder andere gewerkt aan de centrumvisie die 
werd vastgesteld bij raadsbesluit op 23 september 2021. 

Maar zoals u weet is deze centrumvisie ‘werk in uitvoering’. Dit houdt in dat we moeten blijven 
ontwikkelen en vernieuwen, om te bieden wat de centrumbezoeker wil.  Dat betekent dat we 
continu moeten blijven werken aan onze visie en de projecten waarmee we ons centrum sterker 
maken, bijstellen, uitvoeren en meebewegen. Echter gaat dit onmogelijk worden als er straks geen 
ambtelijke capaciteit meer is. Door nu eenzijdig op drastische wijze de stekker uit deze werkwijze en 
samenwerking te trekken gaat dat wat ons betreft gepaard met een forse deuk in het onderlinge 
vertrouwen. 

De retail ontwikkelt sneller dan ooit naar nieuwe en hybride vormen: je hoeft maar om je heen te 
kijken, of er wordt geruild, geleased, gedeeld, fysiek gewinkeld of online gekocht. Ook uitdagingen 
waar het winkelcentrum van Winterswijk mee te maken heeft.  Er liggen naast de uitvoeringsagenda, 
onnoemelijk veel opgaven op ons te wachten om ons winkelgebied toekomstbestendig te maken en 
het unieke karkater en aanbod te borgen voor de toekomst. 

Een sterk centrum is van groot belang voor de leefbaarheid van Winterswijk. Het is een belangrijke 
voorziening en sociale ontmoetingsplek. Het trekt consumenten uit de regio en ver over de grens uit 
Duitsland. Het versterkt de toeristische aantrekkelijkheid en maakt Winterswijk aantrekkelijk om te 
wonen en werken. Wij zijn een grote cruciale werkgever voor onze gemeente. We zijn het 
visitekaartje van Winterswijk met ons marktplein als veelgeprezen huiskamer, midden op, onze 
Jacob! Investeren in het centrum verdient zich terug! Met bijvoorbeeld het schrappen van het 



krediet voor de herinrichting markt zijn we daar niet alleen terug bij af, maar schaadt het ook het 
vertrouwen van veel participanten en wordt hier aan een flink staaltje kapitaal vernietiging gedaan. 
Want we weten allemaal, vaak komt van uitstel, afstel 

Wij vinden het een onverantwoordelijke keuze de opgave centrum te schrappen zonder eerst 
duidelijk in beeld te hebben wat de gevolgen daarvan zijn en hoe zaken kunnen worden opgevangen. 
Met de voorgenomen bezuinigingen steekt u een stok in het vliegwiel dat de afgelopen jaren met 
veel energie en ambitie in gang is gezet. Laten we zorgen dat Winterswijk aantrekkelijk blijft in alle 
opzichten. Daar plukken we gezamenlijk de vruchten van. 

Het unieke karakter van ons centrumgebied heeft al decennia lang grote aantrekkingskracht op 
Duitse consumenten, inmiddels weten ook veel consumenten uit de regio Achterhoek ons te vinden 
en ontwikkelen we ons als het winkeldorp met stadse allure van de Achterhoek. Op de juiste wijze 
door ontwikkelen en onze positie verder krachtig neerzetten is van levensbelang voor ons 
centrumgebied en onze ondernemers. Dit zullen wij samen moeten doen en daar zullen we ook 
gezamenlijk in moeten blijven investeren. Het is jammer dat er nu alleen naar de kosten wordt 
gekeken en niet naar de waarde! 

Graag wil ik afsluiten met een citaat uit een artikel van de Gelderlander op 25 maart 2022. Aan het 
woord was destijds de fractievoorzitter van de winnende en grootste partij. 

,,De bestuurscultuur moet anders. Daar hangt alles aan vast wat er mis is gegaan. Het college moet 
uit die ivoren toren. Van tevoren de risico's inschatten van een bepaalde beslissing en daar op tijd de 
belanghebbenden bij betrekken. De participatieparagraaf echt gaan invullen. En niet de opstelling 
van: u kunt altijd nog naar de rechter als u het er niet mee eens bent.” 

Ik ga er vanuit dat u zich nog eens achter de oren krabt en het college verzoekt nog eens goed na te 
denken over de begroting die nu voor u ligt en de woorden van geciteerde fractievoorzitter ter harte 
neemt. 

Graag gaan wij dan ook met u het gesprek aan om op verantwoorde wijze de nodige bezuinigingen 
door te voeren en niet het kind met het badwater weg te gooien. 

 

Dank voor uw aandacht. 

 

Peter ten Hagen 

Voorzitter ABH City 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 




